
فوتب�ال  فدراس�يون 
شيوا نوروزي
   گزارش

پي�گي�ر  هم�چن�ان 
درخ�واس�ت غيرقانوني 
وزي�ر ورزش و جوان�ان ب�راي معافي�ت هف�ت 
فوتباليست ملي پوش از س�ربازي است تا از اين 
طريق خيال س�رمربي تيم ملي را راحت کند. با 
وجود اينکه نامه مسعود سلطاني فر با پاسخ صريح 
رئيس اداره س�رمايه انس�اني سرباز س�تاد کل 
نيروهاي مس�لح همراه ش�د، اما به نظر مي رسد 
برخي ها قصد تمکين از قانون را ندارند و مي خواهند 
به هر ش�کل ممک�ن به خواسته ش�ان برس�ند. 
سردار كمالي در حالي درخواست مطرح شده از سوي 
وزارت ورزش و جوانان را غيرمنطقي و تبعيض آميز 
خوانده كه حمايت هاي دوباره محمدرضا داورزني از 
معافيت ملي پوشان سرباز موجب شده تا موجي از 
انتقادها عليه اين خواس��ته غيرقانوني مطرح شود. 
علاوه ب��ر اين ورزش��کاران زيادي علي��ه اين رفتار 
تبعيض آمي��ز وزارت ورزش موضع گيري كرده اند، 
افکار عمومي نيز نسبت به تلاش عجيب و غريب براي 

معافيت چند فوتباليست واكنش نشان داده است. 
    نگراني کرش

ردپاي سرمربي پرتغالي تيم ملي در بحث معافيت 
چند ملي پوش ديده مي شود. كارلوس كرش كه در 
اين سال ها بارها در تصميمات فوتبال ايران تأثيرگذار 
بوده، گويا اين بار نيز در ارائه طرح معافيت هفت نفر 

از شاگردانش نقش داشته است. روز گذشته ايسنا در 
گفت وگويي با مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال 
مدعي شد كرش از سرباز بودن برخي از ملي پوشان 
ناراحت اس��ت و به همين خاطر در جلسه اي كه با 
تاج داشته از فدراس��يون خواسته تا هرچه سريع تر 
اين مسئله را حل كند: »جلسه با كرش خوب بود. 
بحث او بيشتر روي بازيکنان سرباز است كه بايد حل 
شود. ما هفت بازيکن سرباز داريم و اگر قرار باشد اين 
بازيکنان ما را در جام ملت هاي آسيا همراهي نکنند، 
مشکل پيش خواهد آمد. نامه نگاري هايي هم در اين 
خصوص انجام شده، اما همانطور كه گفتم بايد اين 

مشکل برطرف شود.« 
پايان يافتن جام جهاني و در پيش بودن جام ملت هاي 
آسيا بهانه خوبي است تا برخي ها براي عملي شدن 
اهداف خود دست به كار ش��وند. در حالي كه هنوز 
معلوم نيست سرمربي پرتغالي همکاري اش با تيم 
ملي كشورمان را ادامه مي دهد يا نه، اما گفته مي شود 
يکي از ش��روط كرش براي تمديد قراردادش حل 
شدن مشکل ملي پوشان سرباز است. مشخص نيست   
درخواست كرش وزير ورزش را به نامه نگاري واداشته 
يا مسائل ديگري نيز وجود دارد، اما پرواضح است كه 
در ايران خدمت س��ربازي براي همه مردان الزامي 
اس��ت. البته در مواردي معدود افراد از اين خدمت 
مقدس معاف مي شوند، اما استفاده از اين معافيت نيز 
تابع قوانين و ضوابطي مشخص است، ضوابطي كه 

شامل حال قانون »سرباز قهرمان« نيز مي شود. 
    اشتباه محض

نامه سلطاني فر به رئيس ستاد كل نيروهاي مسلح در 
حالي رسانه اي شد كه به گفته سردار موسي كمالي 
اين كار اش��تباه محض وزارت ورزش بوده اس��ت. 
رئيس اداره سرمايه انساني سرباز ستاد كل نيروهاي 
مسلح در گفت وگو با »جوان« با اشاره به اين اشتباه 
گفت: »بخش عمده نيروي انساني نيروهاي مسلح را 
سربازان تشکيل مي دهند. سربازان در واقع مدافعان 
حريم كشور هستند. هر طرح يا پيشنهادي كه در 
مورد سربازي داده مي شود نبايد به تعديل نيروهاي 
مسلح منجر شود يا خدشه اي به بنيه دفاعي كشور 
وارد كند. هر طرحي در خص��وص معافيت ها بايد 
عادلانه، همه جانبه، فراگير و منطقي باشد. متأسفانه 
در بحث اخير كه از سوي وزارت ورزش مطرح شد، 
وزير ورزش و جوانان پيش از آنکه نامه مذكور را به 
ستاد كل نيروهاي مس��لح ارائه دهد و پاسخ لازم را 
دريافت كند آن را رس��انه اي كرد كه همين مسئله 
تنش زا بود. اشتباه دوم در اين خصوص نيز دامن زدن 

و بحث هاي بيشتر درباره آن است.«
    قانون فراموش نشود

تمکين به قانون انتظار عموم مردم از مس��ئولان 
است. اينکه برخي از مسئولان و مديران به دلايلي 
نامعلوم درصدد تبعيض بين افراد مختلف هستند، 
چالشي است كه بايد از س��وي نهادهاي نظارتي و 

ذي صلاح مورد بررسي جدي قرار بگيرد. درخواست 
استفاده هفت بازيکن تيم ملي فوتبال از طرح سرباز 
قهرمان در حالي مطرح ش��ده كه به گفته سردار 
كمالي هر ورزشکاري اجازه اس��تفاده از اين طرح 
را ندارد: »قانون مش��خص اس��ت. در قانون سرباز 
قهرمان، س��ه نفر اول بازي هاي المپي��ک، دو نفر 
اول مسابقات جهاني و نفر اول بازي هاي آسيايي از 
خدمت سربازي معاف مي شوند. به غير از اين موارد 
هم قانون ديگري نداريم. البته بنا به درخواس��ت 
وزارت ورزش و موافقت ستاد كل نيروهاي مسلح 
ورزشکاران مي توانند خدمت س��ربازي خود را در 

فدراسيون ها و تيم ها بگذرانند.« 
    حکم حکومتي و اصلاح قانون!

رئيس اداره س��رمايه انس��اني س��رباز ستاد كل 
نيروهاي مس��لح همچنين به اظهارات غلامعلي 
جعفرزاده ايمن آبادي، عضو فراكس��يون ورزش 
مجلس ش��وراي اس��لامي مبني بر گرفتن حکم 
حکومتي در خصوص ملي پوش��ان سرباز اينطور 
واكنش نشان داد: »اگر مي توانند حکم حکومتي 
بگيرند ديگر چرا بحث مي كنند.« مطرح ش��دن 
بحث اصلاح قانون سرباز قهرمان سؤال ديگري بود 
كه سردار كمالي به آن پاسخ داد: »قانون مشخص 
است. براي تغيير آن بايد طرح يا لايحه در مجلس 
شوراي اسلامي مطرح شود، نه اينکه در مورد آن 

در رسانه هاي صحبت كنيم.«

کاپيتولاسيون ورزشي!
 اين روزها گويا كاپيتولاسيون ديگري در ورزش ايران در جريان است. اگر 
سال 43 حکومت پهلوي نگاه چپ به امريکايي ها را ممنوع كرد تا آنها هر 
كاري دلشان خواست در كشورمان انجام دهند و نگران مجازات نباشند، 
امروز انگار در برخي نهادهاي ورزش كشورمان قانون كاپيتولاسيون به شکل 
ديگري در حال اجراست و سرمربي پرتغالي تيم ملي فوتبال سال 97 گويا 
جاي امريکايي ها را در سال 43 گرفته و از مسعود سلطاني فر تا مهدي تاج 
طوري مقابل زياده خواهي هاي سرمربي خارجي فوتبال راه اطاعت را در 

پيش گرفته اند كه مي شود گفت اين روزها »امر، امر كرش است!« 
اين اطاعت هاي چشم و گوش بس��ته كار را به جايي رسانده كه هم وزير 
و هم رئيس پا روي قانون ني��ز مي گذارند و اباي��ي از بي قانوني و مطالبه 
درخواست هاي غيرقانوني و رد كردن خط قرمزهاي امنيت ايران اسلامي 

ندارند تا نکند سرمربي پرتغالي رنجيده خاطر شود. 
 نمونه آن، تلاش هاي اين روزهاي وزارت ورزش و فدراسيون فوتبال براي 
معافيت هفت ملي پوش فوتبال است، تلاش هايي كه به رغم مخالفت صريح 
ستاد كل نيروهاي مس��لح و مردم، همچنان بر اجراي آن اصرار دارند، به 
طوري كه هم تاج و هم سلطاني فر پا را فراتر از اختياراتشان گذاشته اند و از 
جمله »بايد« اين مشکل حل شود، خطاب به مسئولان ستاد كل نيروهاي 

مسلح استفاده مي كنند تا براي آنها تعيين تکليف نيز كرده باشند. 
نکته تأس��ف انگيز هم همراهي برخي نمايندگان مجلس براي معافيت 
غيرقانوني هف��ت ملي پوش فوتبال و ص��اف كردن جاده اج��راي قانون 
كاپيتولاسيون اين بار با نقاب ورزشي در كشورمان است، مانند نماينده مردم 
رشت كه دو روز پيش در اظهاراتي عجيب و با وارونه كردن واقعيت »نه« 
قاطع ستاد كل نيروهاي مسلح را مقابل خواسته مردم دانست، آن هم به اين 
دليل كه نام سعيد عزت اللهي بازيکن گيلاني در اين ليست ديده مي شد! 

آقاي جعفرزاده ايمن آبادي در حالي اين موضوع را مطرح كرده كه هنوز 
ماجراي جشن تولد لاكچريشان در روزهاي سخت اقتصادي مردم از يادها 
نرفته است. تنها كافي است او پايش را از مجلس بيرون بگذارد و ببيند كه 

اكثريت مردم با اين تبعيض و درخواست غيرقانوني مخالف هستند. 
 نکته قابل تأمل ديگ��ر، تهديد اين نماينده مجلس به اس��تفاده از حکم 
حکومتي براي گرفتن معافيت فوتبالي هاست. تلاش هاي نماينده رشت 
در حالي اس��ت كه اين روزها مردم در حال تحمل شديدترين مشکلات 
اقتصادي هستند و پيشنهاد مي شود اگر او درد مردم را دارد، براي حل اين 
مش��کلات به آب و آتش بزند و با توجه به ناتواني دولت براي رفع گراني و 
بيکاري از مقام معظم رهبري تقاضاي حکم حکومتي كند، نه براي معافيت 
غيرقانوني فوتباليست هاي ميلياردري كه امروز سر سوزني درد مردم يا آن 
هواداري را كه در سرما و گرما و قرض گرفتن از اين و آن براي تشويق شان 
به ورزشگاه مي آيد، درک نمي كنند. اين در شرايطی است كه وزير، رئيس و 
نماينده كه براي به سرانجام رساندن يک درخواست غيرقانوني اين در و آن 
در مي زنند، اگر اين انرژي را صرف حل مشکلات ورزش و مملکت مي كردند 

شايد خيلي از سنگ ها از جلوي پاي ورزشکاران و مردم برداشته مي شد!
البته بديهي، واضح و روشن اس��ت كه با توجه به »نه« محکم ستاد كل 
نيروهاي مسلح، بايد پرونده معافيت غيرقانوني فوتباليست ها را مختومه 
دانست، اما به نظر مي رسد اين روزها تلاش های زيادی در وزارت ورزش و 
فدراسيون فوتبال و موافقان درخواست غيرقانوني معافيت هفت ملي پوش 
فوتبال براي مايه گذاشتن از بيانات حکيمانه مقام معظم رهبري براي به 
كرسي نشاندن اين خواسته تبعيض آميز در جريان است. اشاره چندباره 
وزير ورزش و رئيس فدراس��يون فوتبال و البته نماينده مردم رش��ت به 
پيام هاي مقام معظم رهبري در حالي اس��ت كه ايش��ان همواره تلاش  
ورزشکاران در هر رش��ته اي در ميادين جهاني و المپيک را ستوده اند و از 

آنها قدرداني كرده اند. 
درحالی   وزير ورزش س��عي دارد مثال زدن تيم ملي فوتبال توسط رهبر 
انقلاب براي هيئت دولت را ضميمه درخواست غيرقانوني اش كند كه ايشان 
دولت را در وضعيت س��خت اقتصادي امروز به تلاشي شبيه ملي پوشان 
فوتبال در جام جهاني رهنمود كرده اند، نه اينکه به خاطر اين تلاش پا روي 
قانون گذاشته شود و نامه هايي با مضمون تبعيض آميز به اين سمت و آن 
سمت فرستاده شود. اگر متوليان ورزش مدعي ولايتمداري هستند، بهتر 
است تلاش شان را در جهت رفع تبعيض و به دست آوردن دل قهرمانان 
مدال آور به كار گيرند، نه اينکه اصرارشان براي خواسته اي غيرقانوني گوش 
فلک را كر كند، مانند امروز كه با چش��م و زبان چرخاندن يک سرمربي 

خارجي، مجري قانون كاپيتولاسيون اين بار در ورزش شده اند! 
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سعید احمدیان

نگراني کرش قانون را تغيير نمي دهد
تأکيد سردار کمالي بر روشن بودن طرح سرباز قهرمان در گفت و گو با »جوان«

بازگشت پس از سوت هاي تحسين برانگيز
عليرضا فغاني بام��داد ديروز پس از قضاوت هاي تحس��ين برانگيز 
در جام جهاني به تهران بازگش��ت. فغاني به همراه رضا سخندان و 
محمدرضا منصوري در جام جهاني روسيه قضاوت بازي هاي آلمان- 
مکزيک، صربستان – برزيل، آرژانتين – فرانسه و ديدار رده بندي 
بلژيک و انگليس را برعهده داشتند و با توجه به عملکرد عالي شان 
توانستند نمايندگان موفقي براي كشورمان در روسيه باشند، هرچند 
كه برخي با انتشار چند عکس به دنبال حاشيه سازي براي داور موفق 
كشورمان بودند، اما  برخورد گرم و صميمي فغاني و خانواده اش در 

استقبال ديروز پيام هاي زيادي براي حاشيه سازان داشت. 

رونالدو پس از معارفه رسمي در تورين:
براي تعطيلات به ايتاليا نيامده ام 

  پرون�ده رونال�دو در رئ�ال دوش�نبه ش�ب ب�راي هميش�ه 
بس�ته ش�د، همان زماني ک�ه مهاجم پرتغال�ي بانوي پير چش�م 
در چش�م خبرنگاران گف�ت جدايي از رئ�ال برايش آس�ان بود. 
جدايي از رئال مي توانست مس��المت آميزتر از اين باش��د، اما ستاره سابق 
كهکشاني ها همه پل هاي پشت سرش را خراب كرد تا برگي تازه در زندگي 
فوتبالي خود باز كند، آن هم در ايتاليا و با يوونتوسي كه حالا اميدوار است با 

اين بازيکن موفقيت هاي خود را پي بگيرد و بار ديگر تکرار كند. 
   يووه چالش جديد من است 

مهاجم تيم ملي پرتغال براي سپري كردن دوران بازنشستگي راهي ايتاليا 
نشده، اين را مي توان به خوبي از صحبت هايش دريافت: »سن و سال برايم 
اهميتي ندارد، هنوز جوان و با انگيزه هس��تم. تمام هم سن و سال هايم به 
ليگ هاي چين و قطر مي روند، اما من به يووه آمدم. اين يک چالش جديد 
براي من است و مطمئنم كه همه چيز درست خواهد بود، همانطور كه در 
گذشته بوده است. من با بازيکنان ديگري كه 3۲، 33 و 34 سال دارند متفاوت 
هستم. اين انتخاب نشان دهنده همه چيز است. من به اينجا براي تعطيلات 

نيامده ام و اين را ثابت مي كنم.«
   چرا با يووه توپ طلا نگيرم؟

با جدايي رونالدو از رئال همه به اين مي انديشند كه آيا رقابت او با مسي براي 
هميشه به پايان رس��يده، تصوري كه مهاجم جديد يووه به شدت آن را رد 
مي كند: »خودم را با كسي مقايسه نمي كنم. از رقابت با مسي لذت مي برم. 
چالش زيبا و جذابي بود. هر دو از پيراهن تيممان دفاع مي كرديم و در اينجا 
نيز چنين خواهد بود. بايد ديد چه كسي پيروز مي شود، اما جدايي از رئال به 
معناي پايان تلاش هاي رونالدو براي موفقيت نيست. پنج توپ طلا كسب 
كرده ام و اگر همه چيز خوب پيش برود، چرا ب��ا يوونتوس نتوانم توپ طلا 
كسب كنم. براي اين موفقيت باز هم مي جنگم و كسي نمي تواند بگويد كه 

موفق نمي شوم.«
   رئال مربوط به گذشته است

شايد تعجب برانگيز ترين اظهارات رونالدو در جلسه معارفه اش، توصيف 
جدايي از رئال بود، تصميمي كه تأكيد مي كند برايش سخت و دردناک 
نبوده، در حالي كه بي شک براي هواداران رئال متفاوت تر از آن چيزي 
است كه رونالدو به زبان مي آورد: »جدايي از رئال تصميم آساني بود كه 
مدت ها پيش گرفته بودم. تصور نمي كنم هواداران رئال از اين جدايي 
گريان باشند. دوران درخشاني را در تاريخ مادريد رقم زدم كه به من در 
همه زمينه ها كمک كرد. با اين حال اين موضوع مربوط به گذشته است. 
اكنون دوران جديدي شروع شده و به يوونتوس مي انديشم. از سختي هاي 
بازي در سري   آ هم بي اطلاع نيستم. مي دانم ليگ ايتاليا ليگي سخت و 
تاكتيکي است، اما مي خواهم تجربيات جديدي كسب كنم. نمي خواهم 
روي يک صندلي در خانه بنش��ينم. يوونتوس يکي از بهترين تيم هاي 
جهان است و مي خواهم با آن به موفقيت هاي خوبي برسم. مثلاً قهرماني 
در ليگ قهرمانان اروپا چالشي است كه هر كس دوست دارد در آن پيروز 
شود و ما قصد داريم در يونتوس براي كسب آن تلاش كنيم. ما قطعاً براي 

رسيدن به قهرماني پشتيباني هوادارانمان را داريم.«
   هموار کردن راه جدايي

رونالدو به وضوح تأكيد مي كند كه پرونده رئال براي او بسته شده و حالا ديگر 
تنها به يووه و كسب موفقيت با اين تيم مي انديشد، هرچند كه به رغم نظر 
هواداران، باشگاه رئال نيز با توجه به اختلافات مديريتي كه بين رونالدو و پرز 
به وجود آمده بود، بي ميل به اين جدايي نبوده و اين مسئله را نحوه تنظيم 
قرارداد جدايي او نيز ثابت مي كند. در همين راستا، روزنامه ماركای اسپانيا 
جزئيات جديدي از قرارداد رونالدو با يوونتوس فاش مي كند كه جالب توجه 
است. اين رسانه اسپانيايي مي نويسد، يووه بابت اين انتقال تنها 50 ميليون 
يورو خواهد داد و 50 ميليون باقي مانده را قرار است در سال آينده بپردازد. 
رئال هيچ بند قراردادي را براي رونالدو در انتقال به يوونتوس نگذاشته و تمام 
امور به نفع رونالدو است تا اين انتقال رخ دهد و كريس با قراردادي چهار ساله 
به بيانکونري ملحق شود. دستمزد سالانه او 30 ميليون يورو در سال است، 
قراردادي كه نشان دهنده تمام تلاش كهکشاني ها براي جدايي ستاره پرتغالي 
رئال است و شايد به همين دليل است كه رئال بي توجه به نارضايتي هواداران 

اين تيم تأكيد دارد كه رونالدو متعلق به گذشته است.

دنیا حیدري

 تبعيض باعث دلسردی ورزشکار می شود
   مطرح كردن برخي مس��ائل از آن جهت 

يزداني خرم

 رئيس اسبق فدراسيون كشتی

نادرست است كه باعث ايجاد تفرقه مي شود. 
سال هاست كه نيروهاي مسلح همکاري 
خوبي با جامعه ورزش داش��ته اند و ديگر 
دليلي ندارد كه با پيش كش��يدن مسائل 
ديگر، زمينه س��از ناراحتي م��دال آوران و 
قهرماناني ش��ويم كه با هزار و يک مشکل 
براي اين كشور افتخارآفريني كرده اند.  آنچه 
كه س��رمربي تيم ملي به زبان آورده يک 
درخواست بود، نه يک دستور. شايد او به چم و خم قوانين ما به طور كامل 
آشنا نباشد، اما بدون شک سلطاني فر و ديگران اشراف كاملي به قوانين دارند 
و مطرح كردن و پيگيري اين مسئله از سوي آنها هيچ ضرورت و توجيهي 
ندارد. اينکه با نيروهاي مسلح براي گرفتن اجازه برخي ورزشکاران براي 
حضور در اردوهاي تيم ملي يا شركت در مسابقات المپيک، جهاني و آسيايي 
گفت وگو شود، داستانش جداست. ما خود نيز آيين نامه هايي تدوين كرده 
بوديم و سال ها چه در فدراسيون واليبال و چه كشتي همکاري هاي لازم را 
داش��تيم و اجازه برخي ورزش��کاران س��رباز را براي ش��ركت در اردوها 
مي گرفتيم، اما اينکه درخواس��ت معافيت كنيم ضرورت��ي ندارد، وقتي 
بچه هاي ما لب مرز جان خود را براي دفاع از كشور مي دهند و با وجود تمام 
سختي ها و وضعيت نامناس��ب مالي به وظيفه خود عمل مي كنند. چه 
ضرورتي دارد وقتي مردم عادي از اين وظيفه شانه خالي نمي كنند، بخواهيم 
براي آنهايي كه شرايط مالي  خريد خدمت سربازي را دارند گامي برداريم و 
تبعيض قائل شويم. اگر قرار بر نگاه ويژه است، نخبه هايي را كه از نظر سطح 
عملي در شرايطي هستند كه مي توان به آنها كمک كرد، دريابيم.  نتيجه اين 
درخواست با توجه به پاسخي كه نيروهاي مسلح داده كاملاً مشخص است. 
با وجود اين، اما  سلطاني فر به عنوان وزير ورزش بايد بداند كه مطرح شدن 
چنين مسائلي، حتي اگر به نتيجه هم نرسد باعث دلسردي ديگر ورزشکاران 
مي شود، ورزشکاراني كه با كسب مدال ها و عنوان هاي مختلف و درخور 
توجه، بارها و بارها براي كشور افتخارآفريني كرده اند، اما نه فقط درخواستي 
براي معافيت آنها نشده كه حق و حقوق و پاداش هايشان را هم آنطور كه بايد 
و شايد دريافت نکرده اند. حالا چطور با وجود همه دلخوري هاي بجا و بحق 
منهاي فوتبالي ها، اولويت آقايان گرفتن معافيت برخي فوتبالي هاست؟! اين 

تبعيض مي تواند كمر ورزش را بشکند. 

 خدمت کردم، نگهباني هم دادم  
تا  فوتبالي ها  معاف   شوند!؟

      چهره  تبعيض و تفاوت قائل شدن بين ورزشکاران و رشته هاي ورزشي 
حرف اصلي اين روزهاست، حقيقتي كه مسئولان ورزش كشور 
خود را به نشنيدن و نديدن آن زده اند. عليرضا كريمي، چهره نام آشناي ايران بدون شک بهترين 
كسي است كه مي تواند در اين خصوص صحبت كند. ورزشکاري كه اعطاي پاداش و جايزه اش 
درخواست مستقيم مقام معظم رهبري از وزير ورزش بود، اما ظاهراً جناب وزير براي فوتبالي ها 
بيشتر سنگ تمام مي گذارد. كريمي مي گويد: »اصلاً نمي خواهم بيشتر به ما بدهند، همان حق 

خودمان را بدهند كافي اس��ت. وزارت ورزشي ها براي كار فوتباليست ها 
پيشقدم مي شوند، اما جايزه ما را نمي دهند.« وي با اشاره به نحوه معافيت 
خود عنوان مي كند: »من معاف شدم، اما 14 ماه خدمت كرده بودم و 
پدرم هم ۲4 ماه سابقه جبهه داش��ت كه بابت آن نيز كسر خدمت 
گرفتم. در اصل اگر معاف نمي شدم هم چيزي از خدمتم باقي نمانده 

بود، ضمن اينکه كارت پايان خدمتم را خيل��ي زودتر دريافت 
مي كردم. من به عنوان يک ورزش��کار صاحب مدال هم 

خدمت كردم و هم نگهباني دادم، دست آخر نيز اينطور 
مورد محبت آقاي��ان وزارت ورزش ق��رار گرفتم.« 
قهرمان جوانان جهان با اشاره به نتايج خوب تيم 
ملي فوتبال در جام جهان��ي ادامه مي دهد: »آنها 
زحمت كش��يدند. ما نمي گوييم چ��را پاداش 
گرفتند، اما به خاط��ر اين همه تبعيض ناراحت 
مي شويم. در س��ال ۲015 تيم كش��تي ايران 
قهرمان جام جهاني در امريکا شد. گفتند جوانان 
تيم معاف مي شوند،  اما خبري نشد. حالا ببينيد 
كه براي معافيت فوتباليست ها چطور نامه نگاري 
مي كنند و چگون��ه مصرانه پيگير اين مس��ئله 

هستند!«

شکل برخورد مسئولان ورزش   دلگرم کننده نيست
با نزديک شدن به زمان        حاشيه
ش��روع بازي ه��اي 
آس��يايي جاكارتا و فروكش كردن تب فوتبال، 
دوباره تم��ام نگاه ها به س��مت ورزش��ي ها و 
ورزشکاراني اس��ت كه طي سال هاي گذشته 
فري��اد زده اند و به بي توجهي ه��ا و كمبودها 
اعتراض داش��ته اند. ح��الا همه ب��از هم از 
رش��ته هايي چون دووميدان��ي، قايقراني، 
تيراندازي، كشتي، رزمي و وزنه برداري توقع 
مدال آوري دارن��د و اين در حالي اس��ت كه 
مس��ئولان ورزش همچن��ان در خص��وص 
رس��يدگي به وضعيت قهرمانان مدال آور اين 
رشته ها كوتاهي مي كنند. سپيده توكلي، بانوي 

ملي پوش و قهرمان دووميداني ايران يکي از اين قهرمانان 
است كه هنوز در انتظار دريافت پاداش سال 95 و 96 خود 
بسر مي برند، پاداشي كه قرار بود به صورت سکه باشد، اما 
حالا با سياست هاي تبعيض آميز وزارت ورزش نقدي شده، 
آن هم به صورت معادل قيمت س��که در همان سال ها! 
توكلي عنوان مي كند: » ما منابع و درآمد ديگري نداريم و 
چشم اميدمان به همين جوايز و پاداش هاست.اين  شکل 
پرداخت در آستانه بازي هاي آسيايي باعث دلسرديمان  
مي شود. در جوايز ما دقيقاً نوشته شده سکه و حرفي از 
واحد پول عنوان نشده است. الان و در آستانه بازي هاي 
آسيايي بيشتر  به حمايت  مسئولان نياز داريم تا  با آرامش 
كامل به تمرينات خود بپردازيم. اميدوارم اين مسئله مهم 

مورد توجه  مسئولان ورزش كشور قرار گيرد.«

قهرماني تيم ملي 
  فريدون حسن

     کاراته
كاراته در رقابت هاي 
قهرماني آسيا، آن 
هم پيش از مسابقات آسيايي جاكارتا باعث اميدواري 
مدال آوري توس��ط يکي از رش��ته هاي رزمي در 

بزرگ ترين آوردگاه ورزش قاره كهن شده است. 
شهرام هروي، سرمربي تيم ملي بعد از كسب اين 
افتخار گف��ت: »تکرار عنوان قهرمان��ي دوره قبل 
بزرگ ترين هدفي بود كه به دنبال آن بوديم. قصد 
داشتيم با جوانانمان اين كار را انجام دهيم كه موفق 
هم شديم. تيم ملي از حركت نمي ايستد و ما تا پايان 

سال برنامه هاي زيادي خواهيم داشت.«
هروي ادامه داد: »تداوم موفقيت هاي كاراته نشان 
از وحدت و وفاق خوب بين ما دارد. در واقع يک تيم 
همدل بوديم كه با حمايت هاي خوب فدراسيون 
و مس��ئولان به پيروزي دست يافتيم. بزرگ ترين 

ويژگي اين مسابقات حضور تيم ها با تركيب اعلام 
ش��ده براي بازي هاي آس��يايي جاكارتا ب��ود و ما 
خوشحاليم كه توانستيم حريفان اصلي خود مثل 

ژاپن را با شکست مواجه كنيم.«
در جريان رقابت هاي كاراته قهرماني آسيا علاوه 

بر مقام نخست تيم ملي، درخشش كاراته كاهايي 
نظير حميده عباس��علي نيز باعث اميدواري بود. 
عباسعلي بعد از مدت ها با كسب مدال طلاي آسيا 
آمادگي بالاي خود را  براي مدال آوري و موفقيت 

در بازي هاي آسيايي نشان داد.
بانوي طلايي كاراته  ايران كه با شکس��ت حريف 
ژاپني اصلي ترين رقيب خود بر سکوي قهرماني 
آسيا ايستاد، مي گويد: »رقابت بين من و آيومي، 
ديگر مبارزه سنتي در آسياس��ت، اما متأسفانه 
در بيش��تر مبارزات داوران به س��ود حريف رأي 
مي دادند، ولي اين بار خوشحالم كه تمام داوران 
به س��ود من رأي دادند و من برنده شدم. حالا با 
روحيه مضاعف خود را براي بازي  هاي آس��يايي 
آماده مي كنم. البته بايد با تمركز بالا در مسابقات 
حاضر شوم تا اگر دوباره به آيومي خوردم باز هم 

بتوانم پيروز شوم.«

وحدت و وفاق عامل 
موفقيت کاراته است

 پرسپوليس قهرمان سوپرجام شد
سرانجام پس از حرف و حديث هاي فراوان به دليل انصراف تيم استقلال 
از حضور در س��وپرجام، تيم پرس��پوليس برنده اين دي��دار و قهرمان 
سوپرجام معرفي شد.  براساس اطلاعيه سازمان ليگ به دليل انصراف 
باشگاه استقلال از حضور در مسابقه سوپرجام، ديدار دو  تيم استقلال و 
پرسپوليس در روز جمعه ۲9 تير 97 برگزار نخواهد شد و طبق مقررات 

تيم پرسپوليس 3 بر صفر برنده اين مسابقه  و قهرمان سوپرجام است.  

فوتبال ساحلي 
جايگاه سومي جهان را پس گرفت

 در آخرين رنکينگ اعلام شده از تيم هاي فوتبال ساحلي جهان، تيم 
ملي كشورمان توانست با يک پله صعود بار ديگر جايگاه سومي جهان 
را پس بگيرد. در اين رده بندي تيم برزيل با 3813 امتياز همچنان رده 
نخست قرار دارد و پرتغال با 3344 امتياز دوم است. ايران نيز با ۲6۲6 
امتياز با يک پله صعود به رده سوم رسيد. بعد از ايران تيم هاي روسيه، 
ايتاليا، تاهيتي، سوئيس، پاراگوئه، ژاپن و اسپانيا در رده هاي چهارم تا 

دهم قرار گرفته اند. 


